
PROBLÉMY S PLÁNOVÁNÍM UDRŽITELNÉ MĚSTSKÉ MOBILITY,  
NÁVRH KONKRÉTNÍ KROKŮ NA JEJÍ ZATRAKTIVNĚNÍ.

JAROSLAV MARTINEK



#

PŘEDMLUVA 

Cokoliv dnes uslyšíte, zaznělo na nedávné konferenci

„Promýšlíme své město, svou obec“, 

která proběhla 

ve dnech 16. – 17. 10. 2019 v Milevsku.



#

ZÁKLADNÍ PROVOKATIVNÍ TEZE

Pokud dnes mluvíme o plánech udržitelné městské 

mobility 1. generace a máme směřovat k SUMP 2.0, 

pak musíme:

1) zapomenout na slova doprava a parkování, 

2) a začít o nich přemýšlet v kontextu životního stylu.



#

Příklad pro pochopení z Krnova 



#

Příklad pro pochopení z Krnova



#

Pokud je centrem naší pozornosti doprava a parkování, 

pak jen těžko lze uplatňovat příklady SUMP ze zahraničí



#

SPECIFIKA PLÁNOVÁNÍ SUMP

Povinnost nebo užitečný nástroj?

Plány podle šablony nebo individuální přístup?

Městská nebo raději sídelní mobilita?

SAMI JSTE SI DEFINOVALI CHYBY A MOŽNOSTI



#



#



#

MLUVME RADĚJI O MOŽNOSTECH, NEŽ O CHYBÁCH



#



#



#



#



#
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Návrh konkrétní kroků 

na zatraktivnění plánování udržitelné mobility. 



#

Už jste slyšeli 
o Plánu udržitelné městské mobility 

města Milevska?



#

Je postaven na konferenci v Groningenu (17. – 18. 6. 2019), 

která byla o SUMP 2.0. Hodně jsme se tam naučili!

Když známe naše chyby a možnosti, pak můžeme lépe cílit. 

Mimo jiné vychází z iniciativy Evropské komise 

Partnerství pro městskou mobilitu!



#

Plán, který mluví o hodnotách, směru, 

je třeba vědět, co vlastně chci.



#

Plán, který má vizi, kterou skutečně chce město 

dosáhnout a o které ví, jaký bude mít dopad na město



#

Plán sází na kolektivní hru. Nemá zkušeného lektora a 

nevzdělané politiky a úředníky, má tým.



#

V SUMP 2.0 musíme více zdůraznit princip strategického 

plánování.



#

V SUMP 2.0 musíme více pracovat s ambasadory a 

partnery městské udržitelné mobility



#

V SUMP 2.0 musíme více pracovat 

s příměstskou veřejnou dopravu a spolupracovat s kraji



#

V SUMP 2.0 musíme více pracovat s propagací veřejné 

dopravy.



#

V SUMP 2.0 si musíme více vážit veřejného a uličního 

prostor a zohledňovat při tom podporu aktivní mobility.



#

V SUMP 2.0 si musíme více vážit veřejného a 

uličního prostoru a zohledňovat při tom podporu aktivní 

mobility. Víme, že je to těžké…



#

Třeba v Jičíně

V SUMP 2.0 si musíme více vážit veřejného a 

uličního prostoru a zohledňovat při tom podporu aktivní 

mobility. Víme, že je to těžké…



#

V SUMP 2.0 musíme více pracovat s inovacemi.



#

A  náš spolek pak pomáhá zprostředkovat komunikaci.

www.cyklomesta.cz



#

Společně hledáme informace a rozšiřujeme si obzory, 

společně se vzděláváme na workshopech.

www.dobramesta.cz



#

Společně se učíme vnímat širší souvislosti.



#

Společně vytváříme letáky, zpravodaje.



#

Společně propaguje „nemarkentingové“ téma a 

tak jsme si vymysleli participační kampaň CityChangers

1. Dialog s veřejností o konkrétních 

změnách v našich městech

2. Dialog s mladou generací o konkrétních 

změnách v našich městech



#

Společně propaguje „nemarkentingové“ téma a 

tak jsme si vymysleli participační kampaň CityChangers

Točíme videa



#

Ale tahouni jste vy! 

Znáte příklad z Litomyšle ?



#

Společně komunikujeme 

přes facebookovou skupinu CityChangers.



#

A kdo nemá facebook, může si přečíst  aktuality

www.dobramesta.cz www.cyklomesta.cz



#

A o všem se s vámi dělíme na akcích. 

Nejbližší akce proběhne v Senátu dne 25. 11. 2019



#

Děkuji vám za pozornost

Jaroslav Martinek

pracovník FD ČVUT v Praze
jednatel spolku Partnerství pro městskou mobilitu a

tel.: 602 503 617
jarda@dobramesta.cz
www.dobramesta.cz

http://www.dobramesta.cz/

